
                              PROTOKÓŁ  Nr X/2011

z  X  Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytej  w  dniu  27  października   2011r.  w  budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 12.²º. 

                                Ad.1.  Otwarcia X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i 
gości zaproszonych.  

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  

14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Nieobecny na Sesji: Jacek Żółtak.

Lista obecności – w załączeniu.

                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek X Sesji Rady Gminy:

     1. Otwarcie X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.             

     2. Przyjęcie porządku X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

     3. Przyjęcie Protokołu z IX Sesji Rady Gminy.

     4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na IX Sesji Rady Gminy

         Solec-Zdrój.

     5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.

     6. Interpelacje i zapytania radnych.

     7. Uchwała w sprawie  zmiany Statutu Ekologicznego    

        Związku Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie.

     8.Uchwała w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój.

     9. Uchwała w sprawie zmian w statucie uzdrowiska Solec-Zdrój.

   10.Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.

   11. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu.

   12.Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2011r.

Wprowadza się do porządku punkt :

   12a/ Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu na   

        realizację zadania pn. „Zakup samochodu operacyjnego dla Komendy Powiatowej    



        Państwowej Straży Pożarnej w Busku-Zdroju.”

   13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

  14. Wolne wnioski i zapytania.

  15. Zakończenie obrad.                                                                                              

       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty 

jednogłośnie.                

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 

protokołu z  IX Sesji Rady Gminy. 

Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.       

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 

uchwał podjętych na IX  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

      Sprawozdanie - w załączeniu.

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 

wydanych  w okresie między Sesjami.

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Informacja – w załączeniu.

      W punkcie tym Wójt przedstawił również  informację o realizacji art. 24 h ust. 12 ustawy o 
samorządzie gminnym. Zgodnie z informacją wszyscy pracownicy samorządowi złożyli oświadczenia 
majątkowe w terminie. Po ich analizie Wójt nie stwierdził żadnych nieprawidłowości.

        Następnie Wójt Adam Pałys zwrócił się do Pani Edyty Patrzałek – kierownika GZOSz. o 
przedstawienie  informacji o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010 – 2011 w gminie 
Solec-Zdrój. Poinformował również, że informacja dostępna będzie na stronie internetowej Gminy, a 
na wniosek zainteresowanych, udostępniana w formie papierowej.

      Pani Edyta Patrzałek przedstawiła szczegółową informację wraz z zawartymi w niej wnioskami w 
zakresie nauczania.

      Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował zebranych o realizacji art. 24b ust. 12 
ustawy o samorządzie gminnym. Zgodnie z przedłożoną informacją radni złożyli oświadczenia 
majątkowe w ustawowym terminie. Po ich analizie nie stwierdzono nieprawidłowości.

                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny Czesław Zeliasz:



- Zwrócił się o wyjaśnienie celowości wypełniania przez mieszkańców deklaracji o wielkości 
powierzchni użytkowych.

- W dalszym  ciągu nie usunięte są śmieci w Dołach.

Radny Włodzimierz Grabda:

- Utwardzić kamieniem drogę do p. Diabełków. W rodzinie tej wychowuje się niepełnosprawne 
dziecko.

- Zwrócił się o pomoc w ociepleniu świetlicy w Piasku Małym.

Radny Józef Nowak:

- Wyrównać plac na boisku i zasiać trawę.

- Wyrównać drogę do Gadawy.

- Wykopać rów obok posesji p. Pawelca.

Radny Stanisław Żelazny:

- Czy był końcowy odbiór kanalizacji w Świniarach?  Z niektórych studzienek wydostaje się brzydki 
zapach. Należy je sprawdzić.

Radny Adrian Babiarz:

- Uregulować własność kamieniołomu w Piestrzcu . 

Radny Jan Żubrowski:

- Czy trwają prace nad zmianą statutu?

- Ponownie podjąć temat budowy drogi odciążającej ruch przez Solec.

- Przy nowo wybudowanej drodze przy cmentarzu ustawić znaki drogowe,  ustawić  ławki.

- Jak będzie zagospodarowany plac przy nowej drodze obok gazowni.

- Uszkodzony jest stary chodnik naprzeciwko bloku.

- Zabezpieczyć rów.

- Mieszkańcy bloku nr 1 zapytują, czy teren obok bloku będzie modernizowany?

- Zorganizować zbiórkę przeterminowanych  artykułów chemicznych.

- Droga Stopnica  - Zielonki ma ograniczony tonaż do 10 t.  Miejscowy kierowca przewożący większy 
ładunek zapłacił  mandat. Rozważyć zwiększenie tonażu.

- Ul. T. Kościuszki od figurki w stronę p. Kasińskiego od godz. 22 nie jest już oświetlana.

- Zainteresować się bezpańskimi psami.

- W budżecie na 2012 r. ująć środki na budowę drogi do bloku.



Radny Józef Zych:

- Most na Kolonii Zagajów jest bardzo niedbale zrobiony, nie ma również ustawionych barierek.

- Ustawić drogowskazy przy białej drodze.

Radny Jan Powroźnik:

-  Przeznaczyć środki na remont świetlicy w Żukowie.

- W Busku brak jest toalety publicznej.

Radny Jerzy Łukasiewicz:

- Czy jest coś robione w sprawie drogi do Mroczki?

- Ustawić próg zwalniający po drugiej stronie szkoły, poprawić przejście przez drogę .

- Czy jest coś wiadomo w sprawie drogi do pól dworskich? Droga jest zaorana. 

30 rolników nie ma dojazdu do pól.

- Dlaczego nie są organizowane sołtysówki? Powstało dużo niejasności w związku z koniecznością 
złożenia przez mieszkańców  deklaracji o powierzchni użytkowej.

- Kiedy będzie budowana droga Zborów – Żuków?

Radny Czesław Zeliasz:

- Wykopać rowy przy drodze do Wójczy.

- Kiedy będzie budowana droga Piestrzec – Magierów?

Radny Włodzimierz Grabda:

- Opiekun jeżdżący  autobusem szkolnym nie pilnuje dzieci podczas wsiadania , tylko siedzi na końcu 
autobusu.

- Ustawić balustrady pod p. Jóźwikiem przy drodze na Żuków. 

Radny Stanisław Doktór:

- Dla mieszkańców niejasna jest sprawa wypełniania deklaracji  w sprawie podatku od nieruchomości.

- Ustawić barierkę przy moście na Rzosce od strony Solca.

- Dla poprawy  bezpieczeństwa w Wełninie należy wybudować chodniki  lub ścieżki rowerowe.

- Przeprowadzić regulację Rzoski i Strumienia.

- Ująć w budżecie budowę drogi do Toczysk.

- Nieprawidłowe oznakowanie zakrętu przy ul. Kościuszki  wprowadza kierowców  w błąd.

Radny Kazimierz Pałys:



- Wytyczyć i zrobić drogę do łąk dworskich.

- Rozpadł się chodnik w Zborowie na odcinku od p. Kality do mostu.

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali 
projekty uchwał do zapoznania się  z nimi. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady 
Gminy , podczas których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną 
opinię. 

Wszystkie przedłożone projekty otrzymały pozytywną opinię komisji.   

         W związku z powyższym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie 
zmiany Statutu Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie. 

Nikt nie zgłosił uwag w powyższej sprawie. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów:

Za – 14, 

Przeciw – 0,

Wstrzymało się – 0 .

Uchwała Nr X/44/2011 w sprawie zmiany Statutu  Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie  – w załączeniu.

                       Ad.8. Następnie radni przystąpili do głosowania nad uchwałą w sprawie opłaty 
uzdrowiskowej.

Przewodniczący Czesław Stępień odczytał  i poddał pod głosowanie uchwałę w powyższej sprawie. 
Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:

Za – 14

Przeciw – 0

Wstrzymało się – 0 .

Uchwała nr X/45/2011 w sprawie opłaty uzdrowiskowej– w załączeniu. 

                     Ad.9. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Czesław Stępień

odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w statucie uzdrowiska Solec-Zdrój. 
Uchwała nie budziła zastrzeżeń  radnych, przyjęta została następującą ilością głosów:

Za- 14,

Przeciw – 0,

Wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr X/46/2011 w sprawie zmian w statucie uzdrowiska Solec-Zdrój – w załączeniu.

                       Ad.10. Skarbnik Zofia Kopeć poinformowała o zmianach wprowadzonych do uchwały 
w sprawie zmiany WPF, które powstały   w okresie po odbyciu posiedzeń komisji. Następnie 



Przewodniczący  odczytał  i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  zmiany Wieloletnie Prognozy 
Finansowej.

       Nikt z radnych nie wniósł pytań ani zastrzeżeń. Podczas głosowania uchwała została przyjęta 
następującą ilością głosów:

za przyjęciem – 14 radnych,

przeciw – 0 radnych,

wstrzymało się – 0 radnych.

Uchwała Nr X/47/2011 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 
lata 2011 - 2021 – w załączeniu.

                          Ad.11.  Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 
kredytu. Po jej odczytaniu za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 

przeciw – 0 radnych,

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr X/48/2011 w sprawie  zaciągnięcia długoterminowego kredytu – w załączeniu.

                       Ad.12. W tym punkcie Skarbnik Gminy również przedstawiła zmiany konieczne do 
wprowadzenia w budżecie gminy na 2011 r. , które powstały w okresie po odbyciu posiedzeń komisji.

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu  na 2011r. radni przyjęli bez uwag.

Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:

za przyjęciem – 14 radnych,

przeciw – 0 radnych,

wstrzymało się – 0 radnych.

Uchwała Nr X/49/2011 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2011 r. – 

w załączeniu.

                          Ad.12a. Radni bez zastrzeżeń  przyjęli uchwałę  w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej powiatowi buskiemu. Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta:

14 głosów – za,

0 głosów – przeciw,

0 głosów – wstrzymało się.

Uchwała Nr X/50/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu na realizację 
zadania pn. ”Zakup samochodu operacyjnego dla Komendy Powiatowej  Państwowej Straży Pożarnej 
w Busku-Zdroju” – w załączeniu.



                       Ad.13. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili :

Radny Powiatowy Andrzej Gądek:

- Droga Magierów – Piestrzec będzie realizowana jako droga powodziowa w 2012 roku.

- W tym roku w masie asfaltowej będzie robiony 900- metrowy odcinek drogi Piasek  - Gadawa. 
Pozostała część planowana jest na przyszły rok.

 - Droga Zborów –Żuków będzie robiona w tym roku wraz z chodnikiem.

- Budowa ul. Sienkiewicza  nie jest jeszcze dokończona. Będą kopane rowy.

- Wielkość tonażu przewożonego drogą Stopnia – Zielonki była ostatnio tematem posiedzenia 
Zarządu. Ustalono, że osoby z naszej gminy prowadzące działalność gospodarczą  oraz dostawcy 
materiałów do ich siedzib, będą mogli przewozić tą drogą więcej niż  10 ton. Policja dokonując 
kontroli będzie sprawdzała adres siedziby oraz listy przewozowe. 

- Wykonanie robót remontowych przy moście na Kolonii Zagajów będzie sprawdzone na miejscu.

- Podobnie będzie w przypadku rowu przy p. Pawelcu w Kikowie.

- Sprawa toalety publicznej w Busku należy do kompetencji burmistrza miasta.

- Konieczność ustawienia znaków drogowych należy zgłaszać do pracownika Urzędu, który w tej 
sprawie skieruje wniosek do Zarządu.

- Przypomni sprawę montażu balustrady.

- Będzie zabiegał o budowę chodnika w Wełninie. Jeżeli będzie realizowany to tylko przy 50% udziale 
gminy.

- Nie przewiduje się nowych inwestycji w Powiecie w przyszłym roku, może jedynie chodniki przy 
udziale gminy i powiatu.

- Temat melioracji poruszał na sesjach powiatu.

- Sprawę chodnika w Zborowie przekaże do powiatu.

             Następnie odpowiedzi udzielił Wójt Adam Pałys:

- Obowiązkiem organu podatkowego jest posiadanie w swoich rejestrach danych dotyczących 
powierzchni użytkowej od wszystkich obywateli. Uchwałą rady gminy powierzchnie te są zwolnione z 
podatku od nieruchomości.

- W sprawie śmieci w Dołach wszczęte jest postępowanie o ich usunięcie.

- Rowy przy drodze do Wójczy będą częściowo kopane z własnych środków. Sołectwa posiadają też 
swoje środki na funduszu sołeckim i mogą je przeznaczyć na kopanie rowów w swoich 
miejscowościach.

- Droga do p. Diabełka w Piasku będzie wyrównana.

- Świetlicę trzeba ocieplić w ramach środków posiadanych na ten rok.



- Z pracownikiem Urzędu uzgodnić sprawę zagospodarowania boiska. Są środki finansowe na ten cel.

- Wykonanie studzienek kanalizacyjnych będzie sprawdzane.

- Wszczęto postępowanie mające na celu uregulowanie stanu prawnego kamieniołomu w Piestrzcu.

- Na razie nie będzie zmiany nazwy gimnazjum w Solcu na nazwę „bł. Jana Pawła II”.

- Wykonawca musi zakończyć budowę drogi obok cmentarza, wykopać wzdłuż rowy, dopiero wtedy 
będzie zagospodarowany plac przylegający do drogi.

- Zużyte opakowania po artykułach chemicznych można zostawić do utylizacji  u sprzedawcy. 
Większym problemem jest sprzęt wielkogabarytowy. Niemniej jednak zastanowi się nad 
zorganizowaniem zbiórki.

- Na podstawie listu spedycyjnego policja może sprawdzić, gdzie przewożony jest materiał, w 
przypadku większego tonażu niż dopuszczalny.

- Z uwagi na wysoką cenę energii skrócony jest czas  oświetlania ulic .

- Rozważana jest propozycja utworzenia schroniska dla psów Rzędowie. 

- W budżecie na rok przyszły będą ujęte do budowy tylko te drogi, na które zagwarantowane jest 
dofinansowanie.  Z tego też względu nie może być zaplanowana budowa drogi do bloku.  Droga ta 
będzie robiona z remontów bieżących.

- Trwają rozmowy z p. Grabowskim w sprawie wykupu gruntu po drogę równoległą  do 

ul. Kościuszki.

- „Biała droga” jest drogą lokalną, dla mieszkańców. W przypadku jej oznakowania dojdzie do 
zwiększenia ilości użytkowników i droga szybko zostanie  zniszczona.

- Wniosek dotyczący remonty świetlicy w Żukowie będzie rozpatrywany.

- Wszczęte jest postępowanie w sprawie odtworzenia granic drogi obok p. Mroczki.

- Próg zwalniający będzie montowany podczas ustawiania znaków.

- Prowadzone jest  postępowanie w sprawie uznania drogi do pól dworskich  za publiczną. Agencja 
chce ją odsprzedać.  Odbył się przetarg na odtworzenie granic drogi i dokonanie podziału 
geodezyjnego. Wyznaczenie drogi jest jednak niemożliwe z uwagi na to, że jest zarośnięta. 
Przywrócenie jej do użytkowania wymaga dużych nakładów finansowych ze strony gminy. Samo jej 
wyczyszczenie, aby możliwe było odtworzenie granic, kosztowałoby ok. 10 tys. zł, jej budowa – 20 
tys. zł. Z drogi tej nikt nie korzysta, a jeżeli są rolnicy, którzy chcą użytkować tam grunty, to należy 
wystąpić do Sądu o wyznaczenie drogi koniecznej.

- Do firmy „Machnik” zostanie zgłoszony wniosek o wyrównanie drogi do Toczysk, uszkodzonej 
robotami budowlanymi przez tą firmę.

- Gmina będzie dokładać 50% kosztów do budowanych przez powiat na terenie naszej gminy 
chodników.

- Według opinii specjalistów zakręt przy ul. Kościuszki jest oznakowany prawidłowo.



- Systematycznie wysyłane są wnioski do WZMiUW w Kielcach o czyszczenie Rzoski i Strumienia.

                       Ad. 14. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

            Radny Powiatu Andrzej Gądek, w nawiązaniu do umieszczonych  ostatnio w prasie informacji 
o złożonym przez niego fałszywym oświadczeniu lustracyjnym poinformował, że w Sądzie składał na 
ten temat obszerne wyjaśnienia i będzie dochodził prawdy. 

             Pan Wiesław Sowiński:

- Kiedy na Ludwinowie będzie założony gaz, kanalizacja, oświetlenie uliczne,  ścieżki rowerowe? 
Nikt nie interesuje się tym, co dzieje się w tej miejscowości.

             Pan Zdzisław Miraś:

- Nowo wybudowana droga obok cmentarza jest źle zaprojektowana. Chce być obecny przy jej 
odbiorze, aby zwrócić uwagę  na niedociągnięcia .

- Kilkanaście lat temu nie wykonano uchwały dopuszczającej budowę drogi od Zborowa do Zielonek.

             Pan Stanisław Doktór:

- Były podejmowane działania w sprawie budowy tej drogi, ale mieszkańcy Zborowa nie wyrażają na 
to zgody.

            Pan Bogdan Pietrzyk:

- Obecny rok był ciężki dla rolników. Rolnicy z innych gmin otrzymali pomoc finansową w wysokości 
ok. 5 tys. zł na gospodarstwo.

- Rolnicy posiadający plantacje ogórków pod folią otrzymali odszkodowanie z tytułu „afery 
ogórkowej”. Rolnicy w gminie Solec nie byli poinformowani o takiej możliwości.

- Do p. Cygana zgłoszał, że przy drodze do Zagaja Kikowskiego jest złamana akacja. Do tej pory nikt 
jej nie usunął.

             Pan  Czesław Zeliasz, nawiązując do odszkodowań z tytułu „afery ogórkowej” uważa, że to 
przedstawiciele Izby Rolniczej powinni  informować o tym rolników.

            Wójt Adam Pałys:

- Na dzień dzisiejszy w Ludwinowie nie są planowane żadne inwestycje.

- Nie widzi potrzeby montowania progu zwalniającego przy szkole w Zborowie, ponieważ jest to 
droga  uczęszcza najczęściej przez mieszkańców.

- Budowa ul. Sienkiewicza była na bieżąco monitorowana.

- Droga Zborów –Zielonki znajduje się w Wojewódzkiej Strategii Rozwoju Dróg Lokalnych. Jako 
droga wojewódzka nie może mieć ograniczeń tonażowych. Stąd też wynika nieprzychylność 
mieszkańców co do jej budowy. Najlepszym rozwiązaniem bałaby budowa drogi Magierów – 
Zielonki.



- Droga Zborów – Janów będzie realizowana jako droga gminna i pod warunkiem posiadania na ten 
cel środków.

- Nie zna tematu poruszonego przez p. Bogdana Pietrzyka. Spróbuje sprawę wyjaśnić.

- Nic nie wie na temat złamanego drzewa na drodze do Zagaja Kikowskiego.

   Pan Józef Nowak wyjaśnił, że drzewo zostało już dawno usunięte.

         Pan Bogdan Chmura:

- Zwraca się z prośbą o zaprowadzenie porządku z bezpańskimi psami.

- Usunąć topole nad zalewem, ponieważ pośród nich rosną 3 młode dęby.

- Robiąc nasadzenia drzew należy zwrócić uwagę, aby było jak najwięcej sosen i świerków.

- Zrobić chodniki wokół zalewu.

         Wójt Adam Pałys:

- Do starostwa został złożony wniosek o wydanie zgody na ścięcie topól nad zalewem.

- Wszystkie nasadzenia drzew i krzewów prowadzone są w oparciu o projekty specjalistów w tym 
zakresie.

- Chodnik wokół zalewu nie będzie na razie budowany. W pierwszej kolejności wykonywane są drogi 
prowadzące do zamieszkanych zabudowań.

                      Ad.15. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 
Stępień dokonał zamknięcia X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady

Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień 


